
Posudek vedoucího bakalářské práce Lucie Smolařové "Investice a dotace v České republice" 

Téma práce, která se soustředí na strukturální fondy Evropské unie, je vzhledem k tomu, že jsme 

uprostřed programového období 2007-2013, více než aktuální. Autorka si cíl své práce vytyčila 

relativně cílevědomě, a to "podat ucelený přehled realizace politiky hospodářské a sociální 

soudržnosti v České republice, zhodnotit náročnost implementace strukturálních fondů až po 

realizaci jednotlivých projektů a celkovou účinnost této politiky v České republice v souladu s cíli 

vytyčenými Evropskou unií". 

Stanovený cíl studentka naplnila v jednotlivých kapitolách své práce, kterou si rozdělila do sedmi 

logických celků. Po úvodu následovaly tři kapitoly věnující se vývoji regionální a strukturální politiky 

EU, strukturálním fondům v ČR a systému čerpání dotací ze strukturálních fondů. Tyto kapitoly jsou 

velmi komplexním způsobem zpracovaný výklad zvolaných témat, jež na sebe velmi dobře navazují. 

Přes rozsáhlý faktografický rozsah těchto kapitol lze postrádat větší vliv autorčina názoru na danou 

problematiky. 

Za stěžejní lze považovat kapitolu pátou, která je věnována hodnocení realizace politiky hospodářské 

a sociální soudržnosti v ČR. Studentka v ní přinesla řadu zajímavých podmětů a kritických poznámek 

k problému dotačního financování. Jistou slabinou práce je, že kritiky nebyly doplněny o dostatečné 

vysvětlení příčin, proč studentka zaujímá daný názor či zdroje z nich čerpá, nicméně toto je možné 

prodiskutovat v rámci obhajoby. 

Obecně lze práci považovat za velmi obsáhlou, studentka jejím obsahem naplnila vytyčený cíl a její 

práci lze doporučit k obhajobě. 
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Kde vidíte hlavní nevýhody zavedení regionálních operačních progra~ů? ~ 
V čem spatřujete nevýhody velkého počtu operačních programů v ČR? 

Které konkrétní výdaje spadají do tzv. transakčních výdajů (uváděných na str. 73) a jaký je jejich 

rozsah předepsaný EU a jaký je jejich skutečný rozsah v ČR? 

Jak funguje soutěž jednotlivých projektů o dotace? Jak je realizován výběr nejlepších projektů? 


